



SKOLEBESTYRELSESMØDE

Mandag den 4. december 2023, Lysholm/TEAMS

REFERAT

Til stede: Sanne, Søren, Thomas, Pernille, Rikke, Lise, René, Heidi, Geert, Hanne, Mads & Eskild (referent)

Ikke til stede: Lene, Pernille, Lisette

* = Punkter fra årshjulet

Mødet indledtes med en præsentation af Geert. Punktet gav anledning til, at punktet "Idrætstilbud til elever med særlige behov" sættes på dagsordenen til næste SB-møde.

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen godkendt

2. Debat/orientering

I. Timetal i 2024/25

Mads og Eskild gennemgik skemaet "a_Timetal 2024_25", hvoraf det fremgår, at det nuværende timetal på både Lysholm og Hedevang ligger på et højere niveau end det vejledende. Af hensyn til bedst mulig udnyttelse af de faglige kapaciteter tilpasses timeniveauet til det vejledende niveau til næste skoleår på begge afdelinger. Dette svarer til den praksis, der allerede følges af skoler i Roskilde Kommune. Ændringen vil ikke få betydning for elevernes kørsel på Lysholm, mens det på Hedevang vil indebære, at kl. 14-kørslen ændres til 13.30 mandag til torsdag, fredagskørslen kl. 14 ændres til 12.45, og den tidlige kørsel tirsdag kl. 11.45 ophører.

Punktet gav anledning til en større diskussion om brugen og karakteren af pauser. Der var enighed om, at det er en god ide at reducere antallet af timer, men at tage punktet *Hvordan bliver brugen af pauser generelt anvendt?* op på næste SB-møde.

II. Skolefoto

Skole og Børneudvalget har anmodet skolebestyrelserne i Roskilde om at drøfte tilrettelæggelse og organisering af skolefoto på den enkelte skole

Eskild: Skolefoto foregår ved, at skolen i henhold til databehandleraftale med Roskilde kommune beder firmaet Modulfoto varetage fotograferingen. Herefter beder firmaet om fotofil, som de får adgang til via TEA. Her modtager de en kode (specielt designet til netop foto). Firmaet sender fotosedler til skolen, der lægges i alle elevernes tasker. Forældrene sender dem med tilbage eller tilmelder sig digitalt. Fotodag er aftalt ved planlægningen af året. Der bruges fotografier, som kender til elevernes udfordringer. På fotodag tages der fællesbillede af de elever der er meldt til. Portræt bliver forsøgt fotograferet til dem, der er meldt til. Forældre tilgår herefter foto på nettet, hvor de kun bestiller det, de ønsker. De er på ingen måde forpligtet.

Der blev spurgt til, om skolen har brug for portrætbillederne? Det er ikke tilfældet.

3. Beslutningspunkter

I. Senere mødetider

På SB-mødet 23. oktober blev det drøftet, om der skal indføres senere mødetidspunkter for udskolings elever. SB besluttede, at det var nødvendigt at kvalificere stillingtagen ved at indhente synspunkter fra forældre, elever og personale. Derfor blev der iværksat spørgeskemaundersøgelse blandt forældre og elever. Undersøgelserne omfatter 6. klasse samt udskolingen. Desuden skulle der indsamles meningstilkendegivelser fra medarbejderne på de to afdelinger i form af synspunkter besluttet på LMU-mødet den 31. oktober. Opsummerende viste tilkendegivelserne fra forældre på begge afdelinger samt eleverne på Hedevang, at der var flertal for at beholde de nuværende kl. 8-mødetider og således ikke forskyde mødetidspunktet til kl. 9. Tilsvarende var der blandt medarbejderne entydig opbakning til at bevare de nuværende kl. 8-mødetidspunkter. På den baggrund vedtog SB, at der ikke skal ændres mødetider for udskolingen.

Eskild laver et udkast til tekst til skemaet med tilbagemelding til Skole- & Børneudvalget. Når udkastet er godkendt af SB, sender han til Skole- og Børneudvalget.

II. Forældresamarbejde. Hvordan evaluerer vi – og forbedrer samarbejdet?

Som opfølgning på sidste bestyrelsesmøde var der debat om, hvordan man evaluerer skole/hjem-samarbejdet. Inden mødet var der udsendt et forslag til spørgeskema, som blev debatteret. I skemaet kan forældrene bedømme samarbejdet ved at svare på to spørgsmål: "Hvad fungerer godt i samarbejdet?" og "Hvordan kan skolen forbedre samarbejdet med hjemmet?"

Fra Trio har man foreslået at ændre spørgsmål 2 til "Hvordan kan skolen og hjemmet forbedre samarbejdet?".

Der var debat, om det er tilstrækkeligt med de to spørgsmål, eller om der samtidig skal være en kvantitativ vurdering af princippet enkelte bestanddele (dvs. forskrifterne for både skolens og forældrenes ansvar).

Der var umiddelbart enighed om, at emnet er vigtigt, men også kompliceret. Punktet sættes på dagsordenen næste gang, hvor det bl.a. skal drøftes, om der overhovedet skal afholdes en undersøgelse, hvad formålet er, og hvordan den kan konstrueres. Desuden blev det overvejet at nedsætte en arbejdsgruppe. Endelig var der et forslag om, at SB på en temadag kan fortælle om sit arbejde og opfordre til, at man som forældre kan henvende sig til SB, hvis der er emner, man ønsker behandlet.

III. Henstilling til forældre om at framelde deres børn

Ledelsen har foreslået SB at sende et brev ud til forældre, hvori de anmoder dem om at huske at framelde deres børn fritidstilbuddene i skoleferier, hvis de mod forventning ikke møder frem. Sanne tilretter formuleringen i de to breve, og Eskild sender dem herefter ud på de to afdelinger.

Der blev samtidig spurgt til, om det er muligt at se, hvilke dage ens barn er tilmeldt? Dette skulle kunne lade sig gøre på Aula. Eskild og Mads vil undersøge, hvordan man sikrer, at forældre får bedre indsigt i, hvilke dage deres barn er tilmeldt - herunder om Aula-muligheden er en brugbar løsning.

IV. Princip om tilgængelighed af undervisningsmaterialer

På sidste møde blev der rejst en kritik af, at undervisningsmaterialer ikke altid er tilgængelige for elevernes IT-rygsæk. Det gav anledning til et forslag om, at der udarbejdes et princip om, at un-

dervisningsmaterialer som udgangspunkt skal være tilgængelige for elever med disse hjælpemidler. Der var inden nærværende møde udsendt et udkast til et sådant princip. Princippet blev vedtaget.

Punktet gav anledning til en opfordring til, at der på Hedevang fremover sker en hurtigere afdækning af skriftsproglige vanskeligheder.

V. Kørsel

Der har på tidligere SB-møde været drøftet, om det er en ide at bede Thomas fra kørselskontoret deltage i SB-mødet den 29. januar. Der var enighed om, at det ikke tjener noget formål nu, men at det kan være relevant, når det kommende udbud skal udarbejdes (i efteråret 2024).

VI. Årshjul*

Under den årlige gennemgang og revision af årshjulet var der enighed om, at punktet *Forberedelse af in-put* rykkes til november-mødet for at sikre tilstrækkelig planlægningstid.

Der blev opfordret til, at årshjulet sendes ud til alle nye medlemmer.

Det reviderede årshjul sendes ud sammen med referatet.

VII. Hvor længe kan et princip afvige fra realiteterne? (punkt fra sidste møde)

Der var en drøftelse af om et princip – i dette tilfælde Lejrskoleprincippet - skal omformuleres, så det svarer til den reelle virkelighed; eller om man skal fastholde den nuværende formulering som et ideal, der på et tidspunkt kan realiseres?

Der var enighed om, at princippet bliver stående, men at der tilføjes en passus om, at punktet ikke er aktivt i øjeblikket. Eskild sender et udkast ud.

4. Generel information

I. Nyt fra eksterne medlemmer

Hanne: Jeg arbejder i øjeblikket på at lave et tilbud til børn og unge på Hedevang i løbet af skolegangen. Vi danner allerede hold for børn og unge med særlige forudsætninger, herunder motorik-, jump-for-fun- og get-to-sport-hold. Erfaringerne fra holdaktiviteter for elever fra specialrækkerne på Tjørnegårdsskolen har været meget positive. Nogle elever kan udvikle sig til at deltage i ordinære hold. Vi har tidligere gjort brug af Åbentskole-forløb. Det kan muligvis også finansieres ad andre veje. Forhåbentlig kan holdet på Hedevang realiseres i det tidlige forår.

II. Nyt fra formanden

Sanne: Desværre nåede jeg ikke at deltage i Dialogforum. Ellers intet nyt.

Thomas havde deltaget i Dialogforum-mødet, hvor han bl.a. havde forslået en mere elev-centreret tilgang i skolen.

III. Nyt fra ledelsen

- De økonomiske oversigter tyder på, at Lysholm vil gå ud af året med et overskud på ca. 200.000. På Hedevang er der udsigt til et underskud på over 1 mio. kr. Der er iværksat en handleplan, der indebærer, at underskuddet burde indhentes i løbet af 2024. En del af planen har hidtil været, at vi kun i begrænset grad kan ansætte flere personaler på Hedevang efter nytår. Desuden vil der blive besparelser på drift. Taksterne for 2024, der blev udsendt i fredags, giver imidlertid mulighed for at løse på handleplanen: Med de nye takster burde vi kunne indhente underskuddet hurtigere end hidtil forventet – og desuden være knap så tilbageholdende med nye ansættelser. Det er planen, at den takstnedsættelse, som blev annulleret i 2024, vil træde i kraft i 2025 og frem.
- Charlotte vil i en periode frem til påske være vikar på Nordskolen, hvor hun er konstitueret leder af specialklasseafdelingen. Charlotte vil derfor være noget mindre på Lysholm og kun meget lidt på Hedevang

IV. Nyt fra Hedevang og Lysholm

Heidi: Der er ved at blive gjort klar til terminsprøver. På Hedevang var udskolingen på brobygning i sidste uge.

Rikke: Kan brobygningen udvides? Mads fortalte, at Hedevang er i dialog med forvaltning, da der ønskes en udvidet brobygning i form af, at eleverne også skal få kendskab til studielivet ud over det faglige tilbud. Dette års brobygning har desværre været mangelfuld, og det vil der blive evalueret på efterfølgende.

V. [Nyt fra elevråd](#)

Gennemgang af seneste referat fra elevrådene

5. Eventuelt

Intet til eventuelt.

Kommende møder:

- Mandag den 29. januar HV
- Torsdag den 14. marts LY
- Mandag den 13. maj HV

- Onsdag den 11. september LY

... alle dage 16.30-18.30